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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 156 (MOF alm. del) stillet 5. november 2018 

efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S). 

Spørgsm ål nr. 156 

”Vil ministeren oplyse, hvorfor der trods flere eksperters advarsler forsat ikke er gjort noget for at 

redde snæblen, der er mere sjælden end en tiger, jf. artikel bragt den 12. april 2018 på  ny heder.tv2.dk 

(http://nyheder.tv2.dk/samfund/2018-04-12-unik-fisk-i-danske-vandlober-ved-at-uddo-siger-

forskere)?” 

Svar 

Der er i de seneste 30 år gennemført projekter, der har haft til formål at forbedre de fy siske forhold i 

danske snæbelvandløb for i alt ca. 150 mio. kr. Der er blandt andet lavet nye gydebanker, og flere 

vandløb er ført tilbage til deres gamle slyngninger.  

 

Der blev  i 2016/17 gennemført et pilotprojekt i samarbejde med Dansk Center for Vildlaks (DCV), hvor 

der blev  indfanget kønsmodne snæbler i Vidåen og lavet opdræt af y ngel til udsætning.  

 

Der iværksættes ultimo 2018 overvågning af snæbel i Vidå og Ribe å med henblik på at få et opdateret 

bestandsestimat. Overvågningen skal tilvejebringe v iden om bestandens størrelse og udbredelse, so m 

kan bruges i den fremtidige forvaltning af snæblen.  Resultatet forventes at foreligge i april 2019.  
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